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                                        P R O T O K Ó Ł    Nr XLIII/18 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 12 października 2018r. 
 
Na sesji obecnych było 14 radnych wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00 i trwała do godz. 12.00     
 
Nieobecni: 

 
1. Doleżał Mirosław 

                                               Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
1.Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2.Grzegorz Kordiak – Z-ca Burmistrza, 
3. Agnieszka Przybylska- skarbnik Gminy, 
4. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
5. Paweł Walkowiak – Kierownik Ref. Rolnictwa i Gospodarki Gruntami, 
6. Marlena Grabarz – członek Zarządu Powiatu w Górze. 
 
4.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2 do protokołu 
 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 do protokołu 
 
Razem w sesji udział wzięło 48 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Słowami „ Otwieram XLIII sesję Rady Miejskiej Wąsosza Pan Jacek Chorostowski – 
Przewodniczący Rady rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności Przewodniczący 
Rady na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad, 
następnie powitał  p. Zbigniewa Stuczyka Burmistrza Wąsosza, p. Grzegorza 
Kordiaka -Zastępcę Burmistrza, p. Agnieszkę Przybylską – skarbnika Gminy, p. 
Marcina Kozińskiego – sekretarza Gminy, p. Pawła Walkowiaka- kierownika Referatu  
Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM, p. Marlenę Grabarz radną powiatową i członka 
Zarządu Powiatu, dyrektorów i kierowników zakładów pracy oraz sołtysów wsi. 
 
Nikt z radnych nie wniósł żadnych  zmian do porządku obrad. 
Rada przyjęła proponowany porządek obrad. 
 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
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5. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Wąsosz za I półrocze 
2018r 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Wąsosz. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wąsosz. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Pobiel 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowego przystanku 
komunikacyjnego przy powiatowej drodze publicznej w miejscowości Kowalowo. 

10. Rozpatrzenie projektu w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat. 

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej gminy Wąsosz na lata 2018-2032 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 
2018r. 

13. Sprawozdania z działalności Komisji stałych rady oraz działalności Rady Miejskiej 
Wąsosza  w kadencji 2014-2018. 

14. Informacje Przewodniczącego Rady. 
15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zamknięcie sesji.           

                                                                  
                                                      Porządek to zał. nr 4 do protokołu 
 

Ad 2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XLII sesji Rady Miejskiej Wąsosza 
odbytej w dniu 30 sierpnia 2018r.  był wyłożony do wglądu radnych. Nikt z radnych 
nie wniósł zastrzeżeń dlatego Przewodniczący  stwierdził  przyjęcie protokołu  
Nr XLII /18. 
 
Ad 3.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 
Radna Małgorzata Paszkowska  zam. Bartków 
- Stan nawierzchni drogi gminnej w Bartkowie sprawa wielokrotnie poruszana przez 
mieszkańców, do mnie również trafiają prośby o interwencję w tej sprawie. Wnoszę w 
ich imieniu o naprawę drogi  dojazdowej ponieważ aktualnie poruszanie się tą drogą 
zagraża bezpieczeństwu osób z niej korzystających. Dziury w powierzchni nie 
sprzyjają poruszaniu się pojazdów i sprzętu rolniczego po tej drodze. Proszę o 
naprawę uszkodzonej nawierzchni poprzez wylanie nakładki asfaltowej. 
 
-Stan nawierzchni drogi wewnętrznej przy kościele w Ługach, sprawa wielokrotnie 
poruszana przez mieszkańców. Wnoszę w ich imieniu o naprawę drogi dojazdowej 
bo poruszanie się tą drogą obecnie zagraża bezpieczeństwu. Proszę o naprawę 
uszkodzonej nawierzchni. 
 
 Radna Paszkowska  Małgorzata  zwracam się do radnej powiatowej p. Marleny 
Grabarz w sprawie remontu drogi powiatowej Łgui-Uniesławice-Bartków, powiat 
obiecuje , że przetarg na remont dróg będzie .Czy już coś zrobiono w tej kwestii? 
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Pani Marlena Grabarz- członek Zarządu Powiatu- Przetarg na koniec miesiąca 
października i drogi będą naprawiane w całym powiecie. 
 
Radny Henryk Szymczak- dziękuję p. Burmistrzowi za naprawę oświetlenia za 
remont drogi bo częściowo został wykonany bo brakło materiału , choć już w tej 
chwili jest  to realizowane. 
Ostatnio odbywały się spotkania z kandydatami na burmistrza i każdy kandydat ma 
inny pogląd na ta drogę .Chciałbym, aby wyjaśnić status tej drogi. 
 
Ad 4 . Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza przedstawił informację o swojej pracy w 

okresie od  30 sierpnia do 12 października  2018r. 13 Zarządzeń z których 4  

dotyczyły mienia komunalnego. Dnia 31 sierpnia 2018r wydane zostało Zarządzenie 

w sprawie szczegółowych zasad rachunkowości dla prowadzenia wyodrębnionej 

ewidencji księgowej dla zadania w resortowym programie rozwoju instytucji opieki 

nad dziećmi w wieku do lat 3 "MALUCH+"2018. Zarządzeniem z dnia 4 września 

2018r dokonano zmian budżetu gminy Wąsosz na 2018r, a dotyczyły one zmian 

planów finansowych jednostek w celu zabezpieczenia prawidłowości realizowanych 

wydatków bieżących o które wystąpili kierownicy referatów Urzędu Miejskiego oraz 

Kierownik Klubu Dziecięcego w Wąsoszu. Dnia 3 września 2018r wyznaczona 

została p.Halina Mielnik do zastępowania dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej 

im. J.Tuwima w Czarnoborsku podczas jego nieobecności. Zarządzeniem z dnia 20 

września 2018r ustalony został termin  do 10 października 2018 na składanie 

wniosków dotyczących udzielania pomocy finansowej uczniom na zakup 

podręczników i materiałów edukacyjnych na rok szkolny 2018/2019. Kolejnym 

zarządzeniem ogłoszono konkurs ofert na realizację zadań publicznych przez 

organizacje pozarządowe w zakresie wspierania działań na rzecz rozwoju i poprawy 

jakości edukacji- ułatwienie dostępności do edukacji w zakresie szkolnictwa 

ponadpodstawowego na terenie gminy Wąsosz. Następne Zarządzenie z dnia 25 

września 2018r dotyczyło zmian budżetu gminy Wąsosz na 2018r .Na wniosek  

Dyrektorów placówek oświatowych oraz kierowników Referatów Urzędu Miejskiego 

Wąsosza dokonano zmian planów finansowych w celu zabezpieczenia prawidłowości 

realizowanych wydatków. Również 25 września wydano Zarządzenie dotyczące 

zmiany Zarządzenia 651/18  z dnia 29 sierpnia 2018r w sprawie szczegółowych 

zasad, trybu i terminów opracowania materiałów do projektu budżetu gminy Wąsosz 

na 2019r. Zmiana dotyczyła  wprowadzenia zwiększonej kwoty tj. 2.250 zł jako płacy 

minimalnej określonej przez Radę Ministrów. Zarządzeniem z dnia 1 października 

2018r  wprowadzono nowy regulamin Pracy Urzędu Miejskiego Wąsosza. Następne 

Zarządzenie z dnia 1 października 2018 dotyczyło powołania p. Eryka 

Aleksandrowicza na stanowisko Dyrektora Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu na  

czas określony 7 lat tj od 1 października 2018 do 30 września 2025r. Ostatnie 

Zarządzenie z dnia 8 października 2018 r.  dotyczyło ustalenia szczegółowych zasad 

rachunkowości dla prowadzenia wyodrębnionej dla prowadzenia wyodrębnionej 

ewidencji księgowej dla Zadania „Klub Dziecięcy w Wąsoszu” 
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                                                                                                Informacja to zał. nr 5 

Ponadto Burmistrz udzielił  odpowiedzi na złożone interpelacje : 

-Rzeczywiście droga w Bartkowie była wielokrotnie naprawiana tłuczniem ale 

wymaga  dalej remontu . Na dzisiaj nie potrafię zadeklarować kiedy będzie naprawa 

drogi bo nie wiemy jak sytuacja się potoczy bo jest okres przedwyborczy  i nie wiem 

czy nadal będę burmistrzem. 

Jeżeli chodzi o remont drogi wokół kościoła w Ługach to prace zostały zlecone, lecz 

konserwator zabytków na pewno nigdy  nie zgodzi się na asfalt wokół kościoła. 

Jeżeli chodzi o drogę Kowalowo-Czeladź Wielka – Baranowice to nie jest to droga 

gminna bo o tym jeszcze nie zdecydowano. Jest na tą drogę zawarte porozumienie 

Gminy Wąsosz i Starostwa Powiatowego w Górze a porozumienie zawarto na okres 

od 1 stycznia 2018 do 31 grudnia 2018. 

P.Grzegorz Kordiak – z-ca Burmistrza odczytał treść porozumienia. 

P.Burmistrz – działamy na drogach powiatowych , ale odesłano nas gdy 

remontowaliśmy drogę dlatego zaprzestaliśmy tych działań. 

Następnie p.Paweł Walkowiak – kier. Ref Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM 

Wąsosza omówił  wydane Zarządzenia Burmistrza w zakresie gospodarki gruntami. 

Zarządzeniem z dnia 5 września 2018r.  postanowiono przeprowadzić w dniu 5 

października 2018r. przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej((dawna remiza strażacka) położonej w obrębie m. Wiewierz dz. nr 281 

o pow. 0,01 ha .Cena wywoławcza 5000 zł, a wadium 500 zł. W tym celu powołano 

komisje przetargową. Zarządzeniem z dnia 13 września b.r. postanowiono 

przeprowadzić w dniu 16.10.2018r drugi przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 

nieruchomości zabudowanej (dawna remiza strażacka) w granicach dz. nr 94 o 

pow.0,06 ha w Cieszkowicach. Cena wywoławcza 5.070 zł,  a wadium 500 zł. 

Również 13 września 2018 postanowiono przeprowadzić w dniu 16.10.b.r. drugi 

ustny ograniczony przetarg na sprzedaż nieruchomości tj.dz. nr 172/1 o pow. 0,4368 

ha położonej w Drozdowicach Wielkich przys. Marysin. Cena wywoławcza 62.513 zł,  

a wadium 6.000 zł. Zarządzeniem z dnia 20 września 2018r postanowiono wydzielić 

z mieszkaniowego zasobu gminy Wąsosz lokal mieszkalny położony przy pl. 

Wolności  13/14/2 o pow. użytkowej 34 m2 jako lokal chroniony. Zarządzeniem z dnia 

28 września 2018r postanowiono  wydzierżawić w drodze bezprzetargowej na okres 

3 miesięcy działkę niezabudowaną nr 228/2 o pow. 0,62 ha – wydzierżawienie na 

cele rolne. 
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Ponadto p. Walkowiak poinformował zebranych o odbytym w Urzędzie spotkaniu 

przedstawicieli Weterynarii oraz hodowców trzody chlewnej w zakresie choroby 

afrykańskiego pomoru świń. Omawiano zagrożenia  bo ta choroba się nasila, a gdy 

weterynaria stwierdzi taki przypadek  w gospodarstwie to musi być zlikwidowane całe 

stado. Kolejny temat jaki przedstawił kierownik Referatu dotyczy suszy bo  

28.08.2018r zakończona została ta tematyka. Protokoły z suszy zostały przekazane 

do Wojewody Dolnośląskiego celem zatwierdzenia. Do Wojewody wpłynęło ponad 

7000 wniosków dlatego sprawdzanie a następnie zatwierdzanie  następuje 

sukcesywnie, ale przeciąga się w czasie. W chwili obecnej ARiMR przyjmuje wnioski 

rolników do 31.10.2018r o pomoc finansową. Takie wnioski o pomoc można złożyć, a 

następnie dostarczyć protokół suszowy. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta.  
 

Ad 5 . Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Wąsosz za I półrocze 2018r. 

 
Pan Jacek Chorostkowski - Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza poprosił  p. 

Agnieszkę Przybylską Skarbnika Gminy o przedstawienie informacji z wykonania 

budżetu gminy za I półrocze 2018r. 

Pani Skarbnik poinformowała ,że dochody budżetu uchwalone uchwałą budżetową 

wynosiły wstępnie 31.830.510 ,00 zł, ale w I półroczu wprowadzono zmiany budżetu  

czterema uchwałami Rady i pięcioma Zarządzeniami Burmistrza zwiększając 

dochody o kwotę 562.285,59 zł do wysokości 32.392.795,00 zł. W I półroczu 

dochody wykonane zostały w wysokości 17.214.818,66 zł,   a stanowi to 53,1% planu 

rocznego po zmianach. Na dochody składają się  dochody własne w wysokości 37,04 

%,  subwencje 31,62 %, a dotacje celowe 31,34 %. Dochody własne zrealizowano w 

kwocie 6 375.684,68 zł, zaległości podatkowe wzrosły w I półroczu 2018r o kwotę 

82.810,77 zł, a w celu ich wyegzekwowania wysłano 748 upomnień do dłużników 

oraz 19 wezwań do zapłaty natomiast w zakresie opłaty za gospodarowanie 

odpadami wysłano 383 upomnienia . Wysłano również 71 tytułów wykonawczych w 

zakresie podatków lokalnych do Naczelnika Urzędu Skarbowego. Dotacje celowe 

ogółem otrzymano na kwotę 5.166.385,22 zł. Subwencje  5.443.654,000 z tego 

część oświatowa subwencji ogólnej wykonano w wysokości 3.676.624,00 zł, część 

wyrównawcza -1.687.518,00 zł część równoważąca 79.512,00 zł. Wykonanie 

wydatków przyjęto wstępnie na poziomie 34.172.329,00 zł, a w I półroczu 

zwiększono wydatki o kwotę 1.842.225,10 zł do wysokości 36.014.554,10 zł. W I 

półroczu wydatki zostały wykonane na poziomie 53,40 %  do wysokości 

19.230315,01 zł. W I półroczu 2018 wydatki na zadania bieżące stanowiły 74,18 % a 

na zadania majątkowe 25,82 %. Wydatki jednostek budżetowych stanowiły 45,7% w 

tym wydatki na wynagrodzenia i pochodne 30,25 %, wydatki na realizacje zadań 

statutowych 15,45 % ogółu zrealizowanych wydatków.  Wydatki na zasiłki i pomoc o 

charakterze socjalnym stanowią 25,47 %, a wydatki związane z obsługą długu -
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0,86% ogółu wydatków. Wydatki majątkowe stanowiły 25,82 % ogółu zrealizowanych 

wydatków. W budżecie zaplanowano kwotę 814.053,00 zł na dotacje, a w I półroczu 

rozdysponowano w formie dotacji kwotę 426.907,14 zł. Wydatki majątkowe 

zaplanowano w kwocie 7.865.603, 00 zł z czego do 30 czerwca 2018 zrealizowano je 

w kwocie 4.964.426,85 zł.  Należy podkreślić ,że w I półroczu zwiększono nakłady na 

inwestycje o kwotę 1.361.400,00 zł. W I półroczu zakończono budowę kanalizacji 

sanitarnej w Wąsoszu – etap V obejmujący ulicę Pocztową , Mickiewicza, Korczaka , 

Junaków, Krótką , pl. Wolności , Kolejową , Św. Jana Pawła II, Narutowicza, a na ten 

cel wydatkowano kwotę 3.977.757,15 zł .Kolejna inwestycja to  Ługi- III etap drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych gdzie koszt zadania wynosił 523.041,68 zł. W ramach 

modernizacji dróg zakończono budowę ul. Zygmunta Bartkowiaka za kwotę 

49.899,99 zł, odnowiono nawierzchnie bitumiczną w Sądowelu za kwotę 38.000 zł. 

Kolejne inwestycje to rozbudowa świetlic wiejskich w Czeladzi Wielkiej , Bełczu 

Małym i Drozdowicach. Modernizacja świetlicy w Czeladzi Wielkiej wynosiła 

99.981,10 zł i dodatkowo oświetlenie i klimatyzacja 37.000 zł. W m. Bełcz Mały i 

Drozdowice Małe rozbudowano świetlice o zaplecze kuchenne i pomieszczenie 

sanitarne na kwotę 84.136 zł. Realizacja dochodów na poziomie 17.214.818,66 zł i 

wydatków na poziomie 19,230.315,01 spowodowało ujemny wynik budżetu w kwocie 

2.015.496,35 zł. Wynik operacyjny budżetu jest wartością dodatnią i wyniósł 

2.621.229,51 zł. Na przychody składa się  pożyczka z Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu 3.016.379 zł , obligacje 500.000 zł 

oraz  wolne środki. Realizacja rozchodów zamknęła się na 30.06.2018 kwotą 

227.330,00 zł w tym spłata kredytów i pożyczek 287.330,00 zł. Ponadto p. Skarbnik 

omówiła  informacje o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Wąsosz za I półrocze 2018r. 

Następnie p. J. Chorostkowski Przewodniczący Rady odczytał  Uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu ,która pozytywnie 

zaopiniowała przedłożoną informację z wykonania budżetu gminy Wąsosz za I 

półrocze 2018r. 

                                                             Opinia RIO to zał. nr 6 

Dyskusja : 

Radny Rapior Andrzej – I półrocze to realizacja zadań gdzie dochody zrealizowano w 

53,1% a wydatki  53,4 %. To jest dobry wynik i jest to pozytywne, a więc nie ma co 

dyskutować. 

. 

Ad 6.Rozpatrzenie projektu  uchwały  w sprawie uchwalenia Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na trenie gminy Wąsosz 
 
Pan Przewodniczący udzielił głosu p. Grzegorzowi Kordiakowi – z-cy Burmistrza, 
który powiedział ,że w maju 2018r Rada podjęła uchwałę w sprawie projektu 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Wąsosz.  
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Uchwała ta podlegała zaopiniowaniu przez Wody Polskie. Po analizie tego 
regulaminu Wody Polskie negatywnie zaopiniowały tej projekt wykazały uwagi 
uznając je za niezbędne do wprowadzenia . Po przedstawieniu tych uwag 
zwróciliśmy się do Przedsiębiorstwa Wodociągowego o ustosunkowanie się do tego . 
Przedsiębiorstwo uwzględniło sugestie Wód Polskich i dokonując stosownych zmian 
przedłożyło wersję do uchwalenia. PGWP zaleciło wpisać do regulaminu parametry 
jakości wody. Druga zmiana dotyczy  umów z kontrahentami.  
 
Pani Agnieszka Wende poinformowała ,że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Komunalnego pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

 
Przewodniczący  obrad otworzył dyskusję , ale nikt nie zabrał głosu. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i 
poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XLIII/301/18 w sprawie   
 
 
                                                    Uchwała Nr XLIII/301/18 to załącznik nr 7 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wąsosz . 

Pan Przewodniczący udzielił głosu p. Marcinowi Kozińskiemu –sekretarzowi Gminy 
który poinformował ,że w 2016 r. przyjęto uchwałę w sprawie zmiany studium. Dnia 
19 czerwca 2017r Rada zmieniła to studium Ten projekt uchwały jest etapem 
końcowym zmianą studium objęto: - teren działki nr 108 położonej w miejscowości 
Rudna Wielka(ujęcie wody), - teren położny w miejscowości Pobiel(teren po kopalni 
kruszywa). Celem zmiany studium jest odpowiednio zmiana przeznaczenia terenu na 
realizację zadań własnych Gminy w zakresie zaopatrzenia w wodę oraz zmiana 
przeznaczenia terenu po byłej eksploatacji piasku i żwiru na zabudowę 
mieszkaniową jednorodzinną 
Projekt zmiany studium po uzyskaniu pozytywnej opinii Gminnej Komisji 
Urbanistyczno – Architektonicznej oraz wymaganych opinii i uzgodnień został 
wyłożony do publicznego wglądu w formie ujednoliconej z wyróżnieniem 
projektowanych zmian wraz z prognozą oddziaływania na środowisko w dniach od 
30.07.2018 r. do 20.08.2018 r. W dniu 20.08.2018 r. została zorganizowana dyskusja 
publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie zmiany studium. W wyniku 
wyłożenia projektu zmiany studium do publicznego wglądu nie wpłynęły żadne uwagi 
do zmiany studium lub prognozy oddziaływania na środowisko. 
Do tego projektu uchwały Burmistrz proponuje wprowadzenie autopoprawki 
polegającej na  poprawnym wpisie w § 1 zamiast słów „ przystąpienia do 
sporządzenia zmian” winno być „ w sprawie uchwalenia studium” 
 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska wyraziła pozytywną opinię do tego projektu 
poinformowała jej przewodnicząca Agnieszka Wende. 
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Dyskusji nie było. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i 
poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XLIII/302/18 w sprawie zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego . 
  
                                                                 Uchwała Nr XLIII/302/18 to zał.  nr 8 
 
Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości 
Pobiel 
 
Ten projekt uchwały omówił p. . Marcin Koziński –sekretarz Gminy,  który  
poinformował ,że  aby uchwalić miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego w 
Pobielu należało dokonać zmiany studium. Plan polega na zmianie przeznaczenia 
terenu po byłej eksploatacji piasku i żwiru w miejscowości Pobiel na zabudowę 
mieszkaniową jednorodzinną wraz z wprowadzeniem niezbędnych ustaleń 
w zakresie parametrów zabudowy i zagospodarowania terenu. Jest to teren najbliżej 
położony przy miejscowości Młynary. Teren ten zmieni się na tereny gdzie będzie 
płacony podatek od nieruchomości do budżetu gminy. Dokona się podział na działki. 
Wszystkie koszty z tym związane będą leżały po stronie inwestora. Plan ustala ,że 
będą to budynki dwukondygnacyjne. Plan określa o położeniu dróg ,są tam dwa 
stanowiska archeologiczne . ponadto będzie naliczona opłata tzw. Renta 
planistyczna w wysokości 15 % dla gminy ze względu na wzrost wartości tych 
terenów. 
 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska wyraziła pozytywną opinię do tego projektu 
poinformowała jej przewodnicząca Agnieszka Wende. 
 
Dyskusja : 
Radny Andrzej Rapior – aby się udało p. Kaczmarkowi to zrealizować. 
Następnie złożył wniosek formalny by nie odczytywać  całości tekstu uchwały  tylko 
poddać pod głosowanie ponieważ radni posiadają treść. 
 
Rada przyjęła przez aklamację wniosek radnego Rapiora. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XLIII/303/18 w sprawie  uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 
miejscowości Pobiel 
                                                                        Uchwała Nr XLIII/303/18 to zał. nr 9  
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Ad 9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowego 
przystanku komunikacyjnego przy powiatowej drodze publicznej w 
miejscowości Kowalowo. 
 
Pan Jacek Chorostkowski Przewodniczący obrad udzielił głosu p. G. Kordiakowi – 
Z-cy Burmistrza który poinformował ,że w 2017r mieszkańcy wsi Kowalowo zwrócili 
się o zrobienie drugiego przystanku ze względu na bezpieczeństwo dzieci 
dojeżdżających do szkoły. Zwróciliśmy się do Powiatu w tej sprawie, aby umówić się 
na realizację nowego przystanku ponieważ droga przebiegająca przez m. Kowalowo 
to droga powiatowa. W tym roku problem się pojawił ponownie i powiat poprosił o 
podjęcie uchwały w tej sprawie dlatego dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców 
wskazuje się wstępnie miejsce lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego przy 
powiatowej drodze publicznej w Kowalowie (nr 1100 D), na działce nr 59 położonej w 
obrębie m. Kowalowo.  
 
Opinia Komisji Handlu, Usług i Porządku Publicznego była pozytywna do tego 
projektu uchwały. 
 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XLIII/304/18 w sprawie wstępnej lokalizacji 
nowego przystanku komunikacyjnego przy powiatowej drodze publicznej w 
miejscowości Kowalowo. 
                                                       Uchwała Nr XLIII/304/18 to zał. nr  10  

Ad 10. Rozpatrzenie projektu w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat. 

Pan Jacek Chorostkowski Przewodniczący obrad udzielił głosu p. G. Kordiakowi – 
Z-cy Burmistrza ,który poinformował zebranych ,że mieszkanka Sułowa Wielkiego 
wystąpiła o wydzierżawienie nieruchomości na okres 10 lat na prowadzenie 
działalności w zakresie agroturystyki  i łowiectwa na działce nr 11 w obrębie Sułowa 
Wielkiego. 
W związku z tym ,że błędnie wpisano powierzchnię działki 0,20 ha  Burmistrz 
Wąsosza wnosi autopoprawkę, która  dotyczy 0,60 ha. W związku z tym ,że 
Burmistrz może wydzierżawiać nieruchomości tylko do 3 lat  w związku z tym winien 
w tym przypadku mieć zgodę Rady  w formie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dzierżawę na okres 10 lat. 
  
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska wyraziła pozytywną opinię do tego projektu 
poinformowała jej przewodnicząca Agnieszka Wende. 
 
 
Dyskusji nie było. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
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Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym”   uchwałę  Nr XLIII/305/18  w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 
lat. 
                                                Uchwała Nr XLIII/305/18 stanowi załącznik nr 11. 
 
Przerwa od 11.15 do 11.20 
 
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej gminy Wąsosz na lata 2018-2032 
Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2018r. 
 
Pan Jacek Chorostkowski Przewodniczący obrad udzielił głosu p. Agnieszce 
Przybylskiej – skarbnik Gminy, która poinformowała ,że zgodnie ze zmianami 
w budżecie w 2018 roku, dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Wąsosz na lata 2018-2032: Zwiększenie dochodów w 2018 r.  
1 280 002,98 zł w tym: Zwiększenie dochodów bieżących 1 137 202,98 zł 
Zwiększenie dochodów majątkowych 142 800,00 zł Zwiększenie wydatków w 2018 r. 
1 280 002,98 zł w tym: Zwiększenie wydatków bieżących 1 229 655,98 zł 
Zwiększenie wydatków majątkowych 50 347,00 zł Deficyt (plan) po zmianach -3 
621 758,51 zł Zwiększenie przychodów 500 000,00 zł  
Zmiany budżetu gminy Wąsosz polegają na : Zwiększeniu  planu dochodów i 
wydatków : 
-  z tytułu dotacji celowej w kwocie 1004 zł otrzymanej z budżetu państwa na 
realizacje zadań bieżących , tj. zakup dwóch czytników służących do obsługi środka 
identyfikacji elektronicznej wydawanego przez ministra właściwego do spraw 
wewnętrznych w publicznym systemie identyfikacji elektronicznej przyłączonym do 
węzła krajowego.  
- z tytułu przyznania dotacji celowej-33.200 zł na zadania zlecone związane z 
przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów samorządowych w 2018 r.  
- z tytułu dotacji celowej w ramach programów finansowanych z udziałem 
środków europejskich w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Dolnośląskiego 2014-2020 współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego na zadanie pn.„Pozytywna edukacja w gminie 
Wąsosz” 
-z tytułu dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa na dofinansowanie w IV 
kwartale wypłat zasiłków okresowych -3000 zł 
- z tytułu dotacji celowej  w kwocie 55.868 zł otrzymanej z Dolnośląskiego Urzędu 
Pracy w ramach funduszy europejskich z przeznaczeniem na projekt „Klub Dziecięcy 
w Wąsoszu” 
Proponuję zwiększenie planu dochodów : 
- jako autopoprawka  z tytułu środków otrzymanych z budżetu województwa 
dolnośląskiego na dofinansowanie zadań bieżących na utrzymanie urządzeń 
melioracji wodnych  Czeladź Wielka 11.735 zł  
Proponuje się dokonanie  korekt planu dochodów w działach: „Rolnictwo i łowiectwo”, 
„Turystyka”, „Gospodarka mieszkaniowa”, „Administracja publiczna”, „Oświata i 
wychowanie”, „Rodzina”, „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” ze względu 
na bieżące wykonanie budżetu. 
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Proponuje się  zmianę planu zadań inwestycyjnych : 
-dokonuje się zwiększeń planu na wydatki związane z modernizacją dróg 
gminnych z przeznaczeniem na drogę w m. Wiewierz, 
-dokonuje się zwiększeń planu z tytułu dotacji celowej na dofinansowanie zakupów 
inwestycyjnych OSP na terenie Gminy Wąsosz, 
- dokonuje się zwiększeń planu z tytułu zakupów: 
· monitora interaktywnego wraz z oprogramowaniem, 
· wielozadaniowej bazy programowo-sprzętowej wraz z terminalem programowym z 
możliwością autoryzacji użytkownika, 
 - dokonuje się zmniejszeń planu z tytułu budowy Klubu Dziecięcego w Wąsoszu, 
 - dokonuje się zmniejszeń planu: · na budowę kanalizacji sanitarnej, · na budowę 
wiaty warsztatowo-magazynowej, · dotacji celowych na przydomowe oczyszczalnie 
ścieków-20.000, · usuwa się zadanie związane z rekultywacją składowiska odpadów 
w m. Wrząca Śląska-20.000 zł, 
 - dokonuje się zwiększeń planu na modernizacje i rozbudowę świetlic wiejskich-
70.000 zł Wrząca Śl., 
 · usuwa się zadanie związane z zakupami inwestycyjnymi świetlic wiejskich,  
· usuwa się zadanie związane z renowacją kamienic na terenie miasta Wąsosz-
50.000 zł.  
· dokonuje się zmniejszeń planu na renowację pałacu w m. Wrząca Śląska 5. 
Zwiększa się plan części oświatowej subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 
terytorialnego z tytułu środków pochodzących z rezerwy  w kwocie 38 889 środki te 
dokładamy na wydatki związane z dowozem dzieci do szkół.  
Proponuje się zwiększenie planu dotacji udzielonych z budżetu gminy dla jednostek 
spoza finansów publicznych, przeznaczonych na działalność sportową klubów MKS 
Orla 15.000 zł  i LKS Wiewierzanka -5.000 zł.  
Dokonuje się przesunięć w planach wydatków bieżących na wniosek kierowników 
referatów UM dyrektorów szkół, kierownika OPS w Wąsoszu w celu zabezpieczenia 
prawidłowości realizowanych zadań. 
Na wniosek kierownika Samorządowego Zakładu Budżetowego Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu dokonuje się zmiany planu przychodów 
i kosztów na 2018 r. 
Budżet zamyka się kwotą 33.866.303 w dochodach , 37.488.062 wydatki  i deficyt 
3.621.758,51 zł 
 
 
Pan Andrzej Rapier – Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego wyraził pozytywną opinię Komisji do proponowanych zmian wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2018 i 2032  oraz zmian w budżecie gminy Wąsosz na 
2018r 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
WPF i poddał pod głosowanie Rady. 
Dyskusji brak. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XLIII/306/18 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Wąsosz na lata 2018-2032. 
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                                              Uchwała Nr XLIII/306/18 to załącznik nr 12 
 
Następnie Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Wąsosz na 2018r i poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XLIII/307/18 w sprawie zmiany 
budżetu gminy Wąsosz na 2018r. 
                                                      Uchwała Nr XLIII/307/18 to załącznik nr 13 
 
Ad 13. Sprawozdania z działalności Komisji stałych rady oraz działalności Rady 
Miejskiej Wąsosza  w kadencji 2014-2018. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do poszczególnych komisji o przedstawienie 
sprawozdań z działalności w kadencji 2014-2018. 
 
Sprawozdanie Komisji Handlu, Usług i Porządku Publicznego przedstawił Mariusz 
Rzepka –przew. Komisji. 
                                                                  Sprawozdanie to zał. nr 14 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej przedstawiła Jadwiga Łuczyńska - przew. Komisji 
                                                                   Sprawozdanie to zał . nr 15 
Sprawozdanie Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia  przedstawiła Ewa Dąbek- przew. 
Komisji. 
                                                                  Sprawozdanie to zał . nr 16 
 
Sprawozdanie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawiła Agnieszka 
Wende- przew. Komisji 
                                                                   Sprawozdanie to zał . nr 17 
Sprawozdanie Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego przedstawił Andrzej 
Rapior - przew. Komisji 
                                                                   Sprawozdanie to zał . nr 18 
 
Na zakończenie sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej Wąsosza w kadencji 
2014-2018 przedstawił p. Jacek Chorostkowski – przewodniczący  Rady. 
Rada Miejska Wąsosza kadencji 2014-2018 została wybrana 16 listopada 2014r. w 

składzie 15 radnych w tym 5 kobiet  i 10 mężczyzn . Pierwsza inauguracyjna sesja 

Rady odbyła się dnia 1 grudnia 2014r., na której radni złożyli ślubowanie i dokonali 

obsady personalnej  przewodniczącego ,wiceprzewodniczących Rady  oraz  pięciu 

komisji  stałych Rady. Działalność Rady i Komisji oparta była na podstawie ustawy o 

samorządzie gminnym, Statucie Gminy oraz rocznych planów pracy . Dzięki 

zdyscyplinowaniu radnych i wysokiej frekwencji  posiedzenia odbywały się w 

zaplanowanych terminach.  W sesjach oprócz radnych i sołtysów wsi brali udział 

Burmistrz Wąsosza jego Zastępca , sekretarz gminy , skarbnik gminy ,kierownicy 

gminnych jednostek organizacyjnych :  Ośrodka Pomocy Społecznej, 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji , Samorządowego Zakładu Budżetowego 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej , Zespołu Placówek Kultury, Centrum Usług 

Wspólnych Gminy Wąsosz, dyrektorzy  szkół podstawowych ,gimnazjum i 

przedszkola . Na sesje  zapraszani byli także radni powiatowi , kierownicy i 
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dyrektorzy zakładów pracy oraz przedstawiciele organizacji  i związków zawodowych 

.Nadto w obradach sesji uczestniczyli  przedstawiciele  różnych instytucji , a ich 

udział  był powiązany z  tematyką sesji. 

Tematami  wiodącymi  na sesjach były sprawy dotyczące : 

-  uchwalenia budżetu, jego zmian , rozpatrywania sprawozdań z jego wykonania 
oraz udzielania absolutorium Burmistrzowi, 
- stanowienia o kierunkach działania burmistrza oraz przyjmowania sprawozdań z 
jego działalności, 
- uchwalania wieloletniej prognozy finansowej, programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami o działalności pożytku publicznego ,programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii , 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi, programu przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie oraz ofiar przemocy w rodzinie, wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy, lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży, programu gospodarki wodno-ściekowej gminy, 
programu porządku i czystości na terenie gminy strategii integracji i rozwiązywania 
problemów społecznych gminy, 
- podejmowania uchwał w sprawach majątkowych gminy przekraczających zakres 
zwykłego zarządu tj. zasad nabywania zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania, emitowania obligacji , zaciągania 
długoterminowych pożyczek i kredytów ,  ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek 
i kredytów krótkoterminowych zaciąganych przez burmistrza ,określenia wysokości 
sumy do której burmistrz samodzielnie może zaciągać zobowiązania, 
- uchwalania stawek podatków i opłat lokalnych 
- uchwalania zmian w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
- podejmowania uchwał dotyczących wyborów sołtysów i rad sołeckich, wyborów 
ławników do sądów powszechnych 
-połączenia sołectw Ostrawa i Lubiel 
-przyjmowania informacji z realizacji zadań oświatowych 
- podejmowania uchwał w sprawie zasad wynagradzania  nauczycieli wraz z 
zasadami przyznawania dodatków oraz ustalania  stypendiów dla uczniów, 
- podejmowania uchwał  dotyczących uchwalania taryf na wodę i ścieki, 
- podejmowania uchwał dotyczących nadania nazw oraz zmiany nazw ulic, placów 
będących drogami publicznymi lub drogami  wewnętrznymi. 
Pozostałe  podjęte uchwały dotyczyły : 
- kontynuacji członkostwa Gminy w Stowarzyszeniu Lokalnej Grupy Działania „Dolina 
Baryczy, 
-zmiany planu Urządzeniowo –Rolnego gminy Wąsosz 
-poparcia inicjatywy społecznej Stowarzyszenia „Nowa trasa Obornicka, 
-zasad przeprowadzania konsultacji społecznych 
- ustalenia wynagrodzenia dla  burmistrza, 
-zmiany statutu gminy oraz statutów sołectw, 
-rozpatrzenia skarg na działalność Kierownika SZBWIK , kierownika OPS, i 
Burmistrza, 
-, określenia zasad udzielania dotacji celowej do przydomowych oczyszczalni 
ścieków, 
-podziału gminy na okręgi wyborcze i obwody głosowania, 
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- uchwalenia dotacji przedmiotowej, 
- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Górowskiemu, oraz Powiatowi 
Rawickiemu, 
-ustalanie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniu ratowniczym 
oraz szkoleniach pożarniczych, 
-przyznania dotacji do remontów kościołów zabytkowych w gminie, 
-ustanowienia tytułów ”Honorowy Obywatel gminy Wąsosz” oraz „Zasłużony dla 
Ziemi Wąsoskiej” 
Ponadto na sesjach zajmowano się  dodatkowymi sprawami w zakresie : 1. ochrony 

zdrowia,  a mianowicie funkcjonowaniem szpitala w Górze oraz świadczonych usług  

mieszkańcom  gminy przez szpital w Rawiczu. 

2. oświaty – a mianowicie reformy oświaty przekształcenia  szkół , zmiany sieci  

,utworzenia liceum ogólnokształcącego w Wąsoszu,  

3.opieki społecznej a mianowicie realizacji  świadczeń, zasiłków ,programu Rodzina  

500 +  

4.stanu dróg- wykonywanych remontów i modernizacji, 

5. bezpieczeństwa i porządku publicznego  na terenie gminy , 

6. ochrony środowiska ,   

7.naboru do zasadniczej służby wojskowej przez WKU Głogów 

8.zasad przyznawania  rent i emerytur dla  rolników 

W trakcie kadencji Rada odbyła  łącznie 43 sesje w tym 2 sesje nadzwyczajne i tak : 

w 2014 roku – były 3  sesje, na których podjęto 18 uchwał  , w 2015 roku – było 10 

sesji na których podjęto 73 uchwały, w roku  2016 odbyło się 12 sesji na których 

podjęto 87 uchwał  , w 2017 roku – było 11 i podjęto 80 uchwał  , w 2018r-7  sesji a 

podjęto 49 uchwał. W  okresie kadencji  przedłożono 308  projektów uchwał, 

natomiast Rada Miejska Wąsosza podjęła 307 uchwał. Należy stwierdzić ,że 

największa liczba uchwał dotyczyła spraw budżetu gminy i jego zmian oraz spraw 

finansowych . Podejmowane uchwały były przekazywane  do Wojewody 

Dolnośląskiego i Regionalnej Izby Obrachunkowej jako organów nadzoru. Przesłano 

104  uchwały dotyczące prawa miejscowego do opublikowania  w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Wojewoda Dolnośląski we Wrocławiu w 

ramach nadzoru prawnego wydał  1 rozstrzygnięcia nadzorcze do uchwały Rady 

Miejskiej uchylając  je w  całości  . Wojewoda Dolnośląski  złożył też 1 skargę na 

podjętą uchwałę Rady Miejskiej do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 

Wrocławiu. Regionalna Izba Obrachunkowa we Wrocławiu  stwierdziła nieważność 1 

uchwały dotyczącej przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 

Policji w Górze,   . Wszystkie stwierdzone nieprawidłowości były w stosunku do 

podejmowanych uchwał na bieżąco korygowane. 
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W trakcie kadencji radni zgłosili 61 interpelacji i  2 zapytania, na które otrzymywali 

ustne lub pisemne odpowiedzi. W każdy poniedziałek tygodnia Przewodniczący  

Rady pełnił dyżury podczas ,których mieszkańcy mieli możliwość zwracania się z 

różnymi problemami ale były to zgłoszenia sporadyczne. Organ wykonawczy czyli 

Burmistrz,  był zobowiązany m.in. do zapewnienia  wykonania uchwał rady, 

opracowywania i przedkładania radzie wszystkich spraw, o których ona stanowiła. 

Burmistrz w okresie kadencji wydał  666  Zarządzeń, na każdej sesji składał  radzie 

sprawozdania ze swojej działalności. Burmistrz realizując poszczególne budżety  

pozyskiwał  znaczne środki z zewnątrz . Co roku przy  sprawozdaniach z wykonania 

budżetu Rada podkreślała duże zaangażowanie Burmistrza o wykonaniu 

dodatkowych zadań . Ogromne zaangażowanie i trud oraz sukcesywne szukanie  

możliwości na pozyskanie środków z różnych możliwych źródeł  pozwoliło na 

wykonanie tak wielu inwestycji w gminie. Reasumując stwierdzić należy, że praca 

Rady Miejskiej Wąsosza w ciągu kadencji 2014-2018 przebiegała sprawnie. Tematy 

rozpatrywane na sesjach były przedmiotem  wcześniejszej dyskusji i analizy na 

posiedzeniach komisji, a na sesje wypracowano już gotowe projekty i takie 

rozwiązanie pozwoliło uniknąć zbędnej dyskusji na sesjach nad przyjmowanymi 

uchwałami. Jeżeli  nawet  taka dyskusja pojawiała się  to miała ona charakter  

wymiany stanowisk i poglądów. Podsumowując współpracę Rady z Burmistrzem 

pragnę gorąco podziękować Burmistrzowi za wszelkie strategiczne decyzje 

wypracowane  wspólnie na posiedzeniach, które przyczyniły się do rozwoju gminy , a 

przede wszystkim polepszenia warunków życia jej mieszkańców. W ciągu tych 

czterech lat wiele się zmieniło w kierunku podniesienia standardu życia naszych 

mieszkańców. Zdajemy sobie sprawę, że nie wszystkie oczekiwania i potrzeby mogły 

być zrealizowane w ciągu tego okresu. Jednak jest to kolejny etap równomiernego 

rozwoju gminy. W imieniu Rady i własnym dziękuję także kierownictwu i 

pracownikom Urzędu, dziękuję państwu sołtysom, kierownikom jednostek 

organizacyjnych, liderom organizacji i stowarzyszeń, wszystkim instytucjom i 

osobom, które w jakikolwiek sposób współpracowały w tym okresie z samorządem 

Gminy. Dziękuję aktywnym mieszkańcom naszej gminy za współpracę, aprobatę, ale 

także za konstruktywną krytykę. Dziękuję wszystkim podejmującym trud działania dla 

wspólnego dobra.      Szanowni radni pragnę Wam podziękować za powierzenie mi 

kierowanie pracami Rady w tej kadencji. Dziękuję radnym za pracę w Radzie  

szczególnie dziękuję przewodniczącym komisji . Sądzę, że udało się w Radzie 

pracować w zgodzie i z pożytkiem dla mieszkańców Gminy. 

 
Ad. 14 Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady  złożył podziękowania za współpracę Burmistrzowi Wąsosza 
oraz za współpracę z radnymi. 
 
Pan Burmistrz podziękował Przewodniczącemu za wspólne zgodne  działanie w 
kadencji za wyrozumiałość przy realizacji wielu zadań w minionej kadencji 2014-2018 
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Ad 15.Wolne głosy i wnioski. 
 
Radny Zdzisław Banasiewicz podziękował Burmistrzowi za wykonanie remontu 
dachu w świetlicy wiejskiej w Cieszkowicach. 
 
Burmistrz – ta świetlica wymagała remontu dachu bo ciągle przeciekał  dlatego 
należało to zrobić a koszt tego remontu wyniósł ponad 30.000 zł 
 
Ad 16. Zamknięcie sesji.  
 
Pan Jacek Chorostkowski -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam XLIII sesję Rady Miejskiej Wąsosza” 
zamknął jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 


